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 משולחן מנהל הקהילה | צביקי וייל

 קהילה יקרה, 

ראשית אברך את חתני וכלות התורה ובראשית, מיכל אפרים, איימי פייפרניק, יצחק קליימן, ניר לויטן, אלי סקייסט ודב 

 איזיקוביץ, ואודה שוב לגבאים המסורים וכל הפועלים והעוסקים במלאכה.

אני מבקש לברך גם את יצחק ריבלין, שנבחר ברוב גדול להמשיך ולכהן כיו"ר הקהילה גם בשנתיים הקרובות הבאות 

 עלינו לטובה.

יורם, מיה ואיתמר, במטרה לשקף  –השבוע נפגש צוות איתור משאבים חיצוניים יחד עם יצחק ואיתי עם הנהלת המועצה 

את הפערים שנוצרו בתקצוב המועצה לאורך השנים האחרונות. בפגישה נסקרה העבודה המקצועית והיסודית שערך 

הצוות בהובלת הלל בייטנר, וכן האתגרים העומדים בפני מעלה גלבוע. איתמר דיבר על נוסחת סל היישובים הקיימת, 

וכיצד היא מייצגת את הצרכים מול היכולות. ראש המועצה מצידו תיאר את האתגרים העומדים בפני מועצה בצמיחה 

דמוגרפית מואצת, ואת המורכבויות והשמיכה הקצרה. כמו כן, דיבר ראש המועצה על נושא היחסים בין האגודות 

והשתתפות האגש"ח בעלויות אחזקת הקהילה. בסיכום, המועצה תבחן את עדכון הסל. במידה והוא יעודכן, ישותפו 

 הצוות שלנו ונציגים מיישובים נוספים בדיון ובהתלבטויות.

כפי שדיווחנו בעבר, הוקצו שלושת הקראוונים שליד משפחת בשיא לטובת קליטת עולים לבית ראשון במולדת. קיבלנו 

אלש"ח(, והשאיפה היא לבצע אותו בחודשים הקרובים.  033-אלש"ח לביצוע השיפוץ )מתוך עלות של כ 063מענק של 

ההתחייבות להעמיד את הקראוונים לעולים היא לתקופה של עד שנתיים, ולאחר מכן הם יוכלו לשמש כמקור הכנסה 

 כספית לקהילה. עם קבלת הצעות מסודרות, יובא הנושא לאסיפת הקהילה לדיווח ואישור.

פגישה נוספת בהקשר זה נערכה עם איתמר מטיאש מנהל אגף קהילה, במטרה לקדם את היערכות המועצה לקליטת 

העולים. בשיחה נידונו היערכות מערכות החינוך, הגיל הרך, הרווחה ומערכות נוספות. איתמר הביע את מחוייבותו  

 העמוקה לנושא, והמועצה תמצא את הדרכים לסיוע הן ברמה היישובית והן ברמה המועצתית.

אמש, נפגשו נציגי ועדת תכנון עם בעלי עניין במבנה הרב התכליתי, במטרה לקדם חשיבה על מימון הפרוייקט המרכזי של  

קהילת מעלה גלבוע בשנים הקרובות. בפגישה השתתפו נציגי המניין המשותף. דיברנו אודות הפעולות שנעשות מול 

המועצה, על קולות קוראים אפשריים, וכן על הרצון לבניית תיק תורם מתאים כדי להתחיל לבדוק גם כיצד ניתן לגייס 

 כספיים חיצוניים לנושא. הנושא יובא להנהלה להמשך טיפול וקידום.

פגישה נוספת נערכה בהובלת שני סקייסט עם מנהלות בתי הספר שדות ושק"ד, יחד עם האחראים מטעם בי"ס על 

ההסעות כדי לשפר את התנהלות ההסעות, ההתנהגות, הדיווחים והטיפול באירועים חריגים. בהמשך תיערך פגישה דומה 

 גם עם מנהלת בי"ס ביכורים.

 

 ן“, הטורבינה הקהילתית הגיעה לנמל! | ארנה בשיא לבר8טורבינה 

 יגיעו למעלה גלבוע החלקים של הטורבינה, מלווים בצוות מהנדסים מאיטליה. 00/33ביום ראשון 

 במהלך השבוע תונף הטורבינה, נעדכן מתי כדאי לצאת לחלון.

 , נעלה לקברו של אבינו וסבנו היקר, משה לכר ז״ל, 31:30, בשעה 00.33ביום שלישי ל' תשרי, 

 .לקריאת תהילים, קדיש ונחתום בתפילת מנחה שתתקיים בסמוך לבית הקברות
 

 ,בברכת שנה טובה

 ילדיי משפחת לכר



   

 במעגלי החינוך | שני סקייסט וועדת חינוך

מה גדול היום הזה..״ של סניף מעלה גלבוע  -היה קשה לפספס את השירה האדירה של ״שורו, הביטו וראובני עקיבא: 

 במסע סוכות בגולן! הסניף הרביעי בגודלו )!!!( 

 …במסע במחוז צפון! בהחלט יש במה להתגאות

אוטובוסים, ומי שבזכותם התאפשר כל  0חניכים,  303

הטוב הזה: צוות הדרכה תותח שחשב, עמל והגשים 

 ובראשו כנרת האלופה. תודה לכם!!! מעריכים מאד מאד.

תודה גם לבנות השרות אילה )שייצגה אותנו בהכנה 

  המחוזית למסע!( ורננה על הליווי והעזרה.

 …הספירה לאחור לחודש ארגון החלה

 ג -אחרי הטיול המוצלח המשותף של אבתי ילדים: 

 אנו נרגשים לפתוח את בית הילדים של כיתה ג בשישי הבא. 

 עם טל המדריכה ועם שני. בבואכם/ן נשמח :( 03:03מפגש הורים יערך ביום שני בשעה 
 

כל הכבוד לנוער האלוף שירדו למרכז קליטה במוצאי החג )ותודה לשרי קרביץ וצוות משימתיות על  הקפות שניות:

הארגון והיוזמה(. כל הכבוד גם לחטיבה ואביעד שירדו לנווה איתן )כבר מסורת( לריקודים עם התורה יחד עם החברה 

  שם. איזה חיבור נהדר ומרגש!

 

 הכר את...| אלירן עוזרי

לא מדובר בלחץ מפני רעידת האדמה הקטלנית שעומדת להשמיד  -המתח המורגש ברחובות מעלה גלבוע כבר בשיאו, ולא
 את כולנו, אלא בסקרנות לגבי זהותו של הזוכה בחידת "הכר את" הראשונה בהיסטוריה! אז הרשו לי להפיג את המתח. 

 )ויש לציין את שהם, בנו הבכור, שהשתתף בניחוש(.יובל לכר !!  -הזוכה הוא...היא...הם.ן

השתתפות  -והוא קיבוציואף רוחני הפרס יקר הערך הולאם לטובת הגרעון התקציבי ולכן יובל יזכה בפרס יקר ערך 
 במדור הקרוב! יש למה לחכות...

 -והפעם, הכירו את

 (33( ושהם )5931, נשואה לדוד, אמא של יהודה )93גלי לסטר, 

 נולדתי וגדלתי בפתח תקווה. מאיפה את במקור?

אני מרפאה בעיסוק ומטפלת בתנועה. לא מזמן התחלתי  במה את עוסקת?
עבודה חדשה ומרגשת בפגייה בבית חולים העמק. בנוסף אני גם מדריכה 

 בשיטת אביבה, שזאת עבודה תנועתית לויסות הורמונלי.

לא לקפה אבל הייתי רוצה לפגוש את  עם מי היית רוצה לשבת לכוס קפה?
 הרבי מלובביץ'. אני מכורה לסיפורי מופתים!

ברנה בראון. הייתה תקופה שאשכרה הקשבתי לכל דבר שיצא לה מהפה. באופן כללי אני  איזו דמות נותנת לך השראה?
 חושבת  שאני מקבלת השראה מאנשים ונשים שמביאים לעולם את העוצמות שלהם יחד עם הפגיעות שלהם.

? "נשים נשים נשים" כמובן. ניסיתי כמה פעמים להיגמל וחזרתי תוך איזו קבוצת ווטסאפ קיבוצית הכי פעילה אצלך
 כמה ימים. 

 הקצב. מברכת עליו. עדיין מפנימה אותו.  -ספרי על דבר שהתחדש/התחדד אצלך בעקבות המגורים כאן

ב"ה קשה לבחור. האנשים. הרוח. הטבע. אני מתרגשת במיוחד כשצצות לנו בחצר  מה את הכי אוהב/ת במעלה גלבוע?
 מתנות מה' בדמות פרחי בר.

 ... ספרי שני דברים שלא הרבה אנשים יודעים עליך

 . עשיתי שירות לאומי בוונקובר אשר בקנדה, שם גרתי שנה אצל משפחת סינגר.3

. אני אוהבת לקרוא את אותו ספר כמה פעמים, בתקופות שונות בחיים. אני לרוב קונה ספרים רק אחרי שקראתי אותם 0
 ואני יודעת שארצה לקרוא אותם שוב.



 בואו נכיר קצת את השכנים | גיל אלכסנדר
 

 מוצאי יום הכיפורים. אני שומע על פיגוע שריפה במשק דור. כעס עצום, כאב נוראי. 

אמנם, לפי ההשקפה הפוליטית שלי, אני מתנגד למפעל ההתנחלויות. אך דידי הוא שכן, חבר, שהקים במו ידיו מפעל חיים  

 וזאת על פי הערכים בהם הוא מאמין. לכן אני מחליט להשתתף באיסוף תרומות לשיקום המשק.

לאורך כל השבוע שקדם לאירוע, אני מקבל הודעות בקבוצת "פעילים בבקעה" על התנכלויות ליליות  כלפי הרועים מצד 

 בעלי מאחזים בלתי חוקים.

יום שיש אחרי יום כיפור, "מקור ראשון": כותרת ראשית שמשתרעת על כל העמוד הראשון: "בפיגוע לאומני בבקעת 

 הירדן, נשרף המשק דור במחולה". 

עשרים שנה אני קורא כל שבת את "מקור ראשון" ומעולם לא קראתי ידיעה אחת שמדווחת על נזקים שנעשו במשקים 

הפלסטינאים על ידי יהודים. אז אספר לכם על קצה המזלג, ממקור ראשון באמת איך חיים בני אדם שפגשתי בשנה וחצי  

 האחרונה סביב לכביש אלון בין מחולה למושב חמרה.

א. גר במאהל בפארסיה , שני ק"מ דרום מזרח ממחולה. יש לו אחים, ילדים, הורים. אחד הילדים, בן עשר, הוא  •

 בעל צרכים מיוחדים. הוא יוצא לעתים קרובות עם אביו למרעה. הם הגיעו לאזור לפני עשרות שנים.

בסמרא, מתחת לשמורת טבע אום זוקא, גרה המשפחה של מ. שרועים דורות רבים בבקעה. הם גרו בעבר על  •

, מדינת ישראל הכריזה על האזור כשמורת טבע והם נאלצו לעבור יותר 3661אדמותיהם באום זוקא אך אחרי 

 צפונה. מאז, רק שני אחים ממשיכים להתפרנס מצאן. 

ב. יש -ב. ושני אחיו יש מאהל במכחול, בצמוד לכביש העולה לחמדת. גם הם מאד ותיקים באזור ובמקצוע. ל-ל •

שמונה בנות ובן. כל הבנות לומדות בתיכון או באוניברסיטה. ב. יעביר את הצאן לבנו בתנאי שירכוש מקצוע אחר  

א., אדם בודד בן שמונים וחמש. בסופי שבוע, אשתו -באוניברסיטה. כל השבוע, הוא נמצא לבד במאהל ועוזר ל

והבנות מצטרפות אליו במאהל לעזור לו בתחזוקה ובעשיית גבינות עזים. בשאר הימים, הן גרות בבית שבנו בכפר 

 סמוך.

באזור חמרה, מפוזרים כמה מאהלים בהם גרים בני משפחה אחת. )אחים, דודים, בני דודים(. הם הגיעו לאזור לפני  •

 שנה כאשר מדינת ישראל גירשה אותם מדרום הר חברון כדי להקים את סוסיא העתיקה. 03

עד לפני שש שנים, כל הרועים שהזכרתי )אני מכיר אותם אישית( ועוד הרבה רועים אחרים הנמצאים באזור התפרנסו 

מרעיית צאן ללא הפרעה, בלי מריבות ביניהם או עם המושבים הסמוכים להם. הם התחשבו בשטחי אש של צה"ל. שטח 

המרעה סיפק מזון לכל הכבשים. עד שהגיעו בני אדם אחרים והקימו חוות. כל אותם בעלי החוות, מעסיקים נערים 

 ונערות שנשלחו מטעם הרווחה לאחר שנפלטו מכל המסגרות. 

 נא להכיר אותם:

 צוריאל הגיע לפני שש שנים והקים חוות בודדים עם אשתו בסמוך לגבעת סלעית. •

 אורי כהן הקים חוות בקר על שמורת הטבע אום זוקא ומעבד את האדמות שהיו שייכות למשפחתו של מ. •

 מנחם הקים חווה בסמוך למושב חמדת. •

 בסמוך לישוב חמרה, משה שרביט הקים חווה גדולה. •

 ויש עוד כמה חוות שאני לא מכיר. •

אף חווה לא קיבלה אישור מהמדינה אך כולן מחוברות לחשמל, למים וניתן להגיע אליהם בדרך שנסללה במיוחד  •

 עבורם.

הנמצא בשליטת ישראל. אסור להם להתחבר לרשת המים  )שלרוב עוברת מתחת למאהל  Cכל הרועים גרים בשטח 

לקוב. לוחות ₪  03שלהם( ולרשת החשמל. המים מגיעים במשאיות או במכליות הנגרות על ידי טרקטור במחיר ממוצע של 

 סולריות מספקים להם חשמל.

 

 

 



קואליציית הבקעה, שאני שייך אליה, שמה לה כמטרה להגן על הרועים הרוצים בכך אל מול ההתנכלויות של בעלי החוות  

 הלא חוקיות ושל חיילי צה"ל.

 בפגישות שלי עם אורי, צוריאל ומשה, ניסיתי להבין למה הם מתנכלים לרועים. הנה חלק מן התשובות:

 ארץ ישראל שייכת רק לנו כי קבלנו אותה מהקב"ה.  •

 הערבים צריכים להבין שהם אורחים שלנו, ולכן אנו נקבע להם איפוא מותר להם לרעות. •

 הבקעה צריכה להיות נקייה מערבים. •

גם צרור של קללות זכיתי לקבל ממשה שרביט: "אתה עוכר ישראל, בן אדם רקוב, דתי מזויף, הנכדים שלך  •

 מתביישים ממך". ולאחריהן גם קבלתי ממנו אגרוף לבטן, והכל בנוכחות ובעידוד של נערים אותם הוא אמור לחנך.

 

וכל זה בלי לספר על התנכלויות בלילות, חבלות בטרקטורים ובלוחות הסולריים, מאסריי שווא, החרמת מכליות מים 

 ושחרורן תמורת קנסות ועוד.

אני מזמין אתכם ואתכן לבוא איתי לסיור באזור, לפגוש את הנפשות הפועלות שם, גם את הרועים וגם את בעלי החווות. 

 אפשר לפנות אלי בפרטי.

 

 איצקו בן צבי |   הָלוֹךְ יֵלֵךְ וּבָכֹה נֹשֵא מֶשֶךְ־הַזָרַע -מעלה גלבוע בת שישים

 רדרה רדרה! רדרה רדרה! תחנות רדרה מי שומע! 

 הרדרה הייתה ועודנה מוסד במעלה גלבוע, והיא למעשה שם כולל לחקלאות שלנו בעמק

 אקדים בתיאור סדר היום הקבוע, הבלתי משתנה והנורמלי לחלוטין שלנו עובדי השדה* 

כמחצית מתוך החמישים בערך שחיו אז  –בבוקר את כל עובדי השדה  0:33על שומר הלילה הוטלה המשימה להעיר בשעה 

לפנות בוקר על מנת לסיים את העבודה הקשה לפני שיכה בנו החום  30:03בקיבוץ. המטרה הייתה לשחרר קלאץ' בשעה 

 הלוהט של עמק בית שאן ובקעת הירדן.

 אותו שומר הכין לנו כמובן קפה. 

היה בתחילת הדרף )אפילו לפני שאני הגעתי...( ליד מעיין  –"רדרה" להלן  –המרכז הלוגיסטי של שטחי מעלה גלבוע בעמק 

הרדרה מדרום לטירת צבי. אחר כך עבר כמה תחנות, החל בברושים שבפינת הפרדס האזורי, משם לפינה הדרום מערבית 

של השטח שקראנו לו "שדה תעופה עליון"; שם כבר היה אפילו סוג של חדר אוכל ושם החנינו את הכלים החקלאיים.  

, שבו נבנתה סככה גדולה ובודקה רחבת ידיים 63משם עבר המרכז למקומו הנוכחי, באזור שבו נחל בזק חוצה את כביש 

 להתכנסות וכמובן לארוחות.

 .0:03לא משנה איפה הייתה הרדרה, תמיד שחררנו קלאץ' בשעה 

עבדכם הנאמן עבד בעיקר בעיבודים עבור כל גידולי השדה. אני  רוצה להאמין שזה מעיד על מיומנותי בכלים 

 החקלאיים...

 יתכן שהזכרתי זאת, אבל מי שהופיע בחדר האוכל לארוחת הערב אחרי מקלחת סימן שלא עבד מספיק!

היו כולם רווקים או נשואים טריים, אלא שאז נולד התינוק  – 3610אחרי שעזבו חברי מעלה גלבוע א' ועד  –באותן שנים 

 הראשון )של מעלה גלבוע השנייה. מבולבלים? גם אנחנו(, אייל בן צבי.

היו מקרים שבהם נאלצתי רחמנא ליצלן להפסיק את העבודה מוקדם יותר. הייתי ניגש למרכז הענף בחיל ורעדה ואומר 

 כי אימא שלו נגיד נסעה/הייתה חולה וכדו'. 36:33לו שעליי לסיים מוקדם כדי לקחת את התינוק בשעה 

 אוי כמה שהוא צחק! מרבית החבר'ה היו צעירים ממני והקונספט הזה לא היה מוכר להם.

הייתי בדיחת הענף. נבוך מאוד. זה נראה להם כ"התפרפרות" מהעבודה; מה יש לגבר לחפש למעלה בשעות האלה? הדימוי 

 הגברי שלי נפגע אנושות. 

עיבודי הקרקע, את עובדי שדה הוא שם כולל לעובדי פלחה )חיטה, תלתן לזבל ירוק(; ולעובדי השלחין )כותנה, עגבניות, מלונים, חלק משטחי הגזר(. יש לציין ש* 

  בכל השטחים ביצעו עובדי הפלחה גם בשטחי השלחין

 

 



( גדול להביא כלי חקלאי 0303מצד שני, כנראה שסמכו עליי. באחת הפעמים התבקשתי לנסוע עם טרקטור )ג'ון דיר 

ממושב בית שמאי שליד צפת. אחרי לילה נטול שינה מרוב התרגשות, יצאתי לפני עלות השחר )כשהכי חשוך כפי ששר 

שעות נסיעה לכל כיוון + שעתיים חיבור של הכלי לטרקטור. בניגוד למתואר  0-. מדובר ב63שלום( ונסעתי ליעד דרך כביש 

 בהמשך, נסעתי ללא כל מכשיר קשר. מרכז הענף היה אכול דאגה וכשראה אותי מגיע חזר הצבע לפניו.

 אני יכול לומר בבטחה שכולל ימיי כנהג משאית, לא הייתה לי נסיעה ארוכה כל כך אף פעם.

חוץ מגידולי השדה, היה לנו גם פרדס שעיקרו אשכוליות ומקצתו לימונים. אחד ממרכזי הפרדס היה דובי מילר, שלמעשה  

 -אז גוטמן  –עד היום הוא בשנת חופש מיבנה, אבל זה סיפור אחר או שפשוט תשאלו אותו. בצוות הפרדס הייתה גם מירי 

 מסעד...

 כשהגיעה עונת הקטיף, הוכרזו גיוסים שאליהם היו כוווולם חייבים להצטרף. 

נשים בהיריון ראשון ולא הצטרפנו לגיוס. האדמה רעדה.  שלשאני עוצר רגע כי חנה מבקשת להוסיף: באחת העונות היינו 

החברות הנשואות  מחציתחברה וותיקה מטירת צבי נקראה אל הדגל, כלומר לתת לנו על הראש. היא אמרה "לא יתכן ש

 לא מגיעות לגיוסים, זה מעביר מסר חמור ביותר". חנה נתנה לה בחזרה מנה אחת אפיים והעניין נרגע. 

 וגם חנה נרגעה אז אני ממשיך.

איך מדברים המנהלים והעובדים? בטלפון? הצחקתם אותו... היו מכשירי קשר שבעזרתם התקיימה כל התקשורת בין 

העובדים בעמק, הנוסעים ברכב או בטרקטור והמזכירה במשרד. הקשר היה מקוטע והתדר היה משותף לנו ולחברת 

 מוניות מאזור המרכז )"חמד מי פנוי?"(, כך שנוצרו בלבולים, אבל איך שהוא כולם הגיעו הביתה בשלום.

 עיקר עבודתי ברדרה היה עיבודים והשקיה לפי העונה. בעיבודים תמיד היה אתי נשק. 

העיבודים בוצעו גם בלילות. קרה שנאלצתי לצאת מהטרקטור באמצע הלילה באמצע שומקום. לפעמים זה היה כדי 

לשחרר סלע שנתקע בין צלחות הדיסקוס או כדי להחליף פין גזרה )פיוז( במחרשה. תמיד דאגתי שהנשק יהיה אתי. באחד 

יצאתי כאמור מהכלי, הנחתי את הנשק על הגלגל ופניתי לתקן את  –הקרובה לנהר הירדן  033-בחלקת ה –המקרים 

התקלה. כשסיימתי, חזרתי לתא הנהג כשהנשק נשכח על הגלגל. הנעתי, נסעתי ומבלי משים חרשתי היטב את הנשק. 

 כשבאו לאסוף אותי בבוקר חיפשתי אותו בשדה, אך לשווא. כעבור כשנה התגלה הנשק החרוש קבור באדמה.

התעייפתם מרוב עבודה? על זה אמר חבר מעלה גלבוע )לשעבר( "מי שמגיע ליום שישי ואינו מת מעייפות הרי שבזבז את 

 השבוע ואת השבת..." בכל מקרה, בין העיבודים שימשתי גם כנהג בית.

בתפקיד זה ידעתי הכול. למשל, כשחבר הביא בדיקת היריון של אשתו שעליה חתומה האחות הרווקה הבנתי, אבל שמרתי 

 על דיסקרטיות.

אני, למי שלא יודע, אדם מסודר וקפדן מאוד. כנהג בית, היה לי פנקס שבו הייתי רושם את כל המשימות. נהגתי למיין 

אותן לפי מקומות, למשל משימות בניר דוד, משימות בטירת צבי וכדו' הקפדתי להדגיש כל שם של מקום עם קו מתחת. 

ואחר כך בבית אלפא. במשך שעתיים חיפשתי בית אלפא בכל בית שאן כי שכחתי  בית שאן -יום אחד היו לי משימות ב 

 להדגיש את בית אלפא בקו...

 

 

 

 

 

רְעִים בְדִמְעָה בְרִנָה יִקְצֹּרוּ   יש למה לחכות...( –)קציר וריכוז קניות  הַזֹּ


